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Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 

Košice: 4.10. 2023 

Číslo: 003/18/2023- 

Vybavuje: Mgr. Andrea Gajdošová 
e-mail: andrea.gajdosova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 145 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 6. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konanej dňa 02. 10. 2023 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie  

3. Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK za rok 2021 

4. Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK za rok 2022 

5. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK na roky 2023-2027 (s výhľadom 

do roku 2030) 

6. Spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK v súvislosti 

s výzvou Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR  

na predkladanie žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na podporu 

komplexného rozvoja stredného odborného vzdelávania 

7. Informatívna správa o realizácii Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania 

v stredných školách v KSK a koncepcií Odboru školstva KSK na roky 2022-2023 

8. Informovanie komisie o počte žiakov stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

KSK  v školskom roku 2023/2024  a o finančnom vplyve na rozpočty jednotlivých 

stredných škôl    

9. Návrhy, podnety a požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

12.  

        
K bodu č. 1 
 

6. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. 

Marek Čižmár. 

Z 25 členov komisie bolo prítomných 20 členov komisie, v úvode rokovania 15 

členov. Z rokovania komisie sa  ospravedlnili: Mgr. M. Kaplan a PaedDr. A. Petrová. 
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Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a predseda komisie konštatoval, že 

komisia je  uznášaniaschopná. 

Predseda komisie privítal na rokovaní  aj ďalších hostí: riaditeľa Úradu KSK JUDr. B. 

Bilčáka, hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a zástupcu za odborový zväz školstva  

Mgr. Ľ. Kvašňáka. 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií 

KSK sa z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne  

pre potreby zhotovenia zápisnice. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zaslané e-mailom všetkým členom školskej 

komisie a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. Predseda komisie upozornil, 

že bod   č. 8 bol presunutý na najbližšie rokovanie školskej komisie z dôvodu, že materiál je 

ešte v procese spracovávania na odbore školstva. 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 16    

Za: 16   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 36/2023  

Prítomní členovia komisie schvaľujú program rokovania školskej komisie s vynechaním bodu 

č.8. 

 

 

K bodu č. 2  

Kontrola plnenia uznesení - uznesenia prijaté  na 5. rokovaní školskej komisie 

k materiálom predloženým do Zastupiteľstva KSK boli  splnené. Uznesenie  č. 29/2023  - 

odporúčanie pokračovať v rokovaniach medzi mestom Košice a KSK o spolupráci na 

projektoch športového významu je v plnení. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 17    

Za: 17   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 37/2023  

Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 

 

 

K bodu č. 3 

Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK za rok 2021 - 

materiál predkladá Odbor  regionálneho rozvoja , informovala o ňom Mgr. Katarína Rosičová.  

 

Diskusia:  bez diskusie  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 20    

Za: 20   
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Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

 

Uznesenie  č. 38/2023  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie 

Vyhodnotenie hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja za rok 

2021. 

 

 

K bodu č. 4 

Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK za rok 2022 - 

materiál predkladá Odbor  regionálneho rozvoja, informovala o ňom Mgr. Katarína Rosičová.   

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 20   

Za: 20   

Proti: 0   

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie č. 39/2023 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie  

Vyhodnotenie hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja za rok 

2022.  

 

Zástupca oddelenia IKT O. Tóth  informoval členov komisie o obnove aplikácie 

digitálne zastupiteľstvo a e-mailovej komunikácie od 12.10.2023. V obálkach boli členom 

komisie  rozdané nové prihlasovacie údaje, ktoré boli vygenerované Úradom KSK, ktoré nie 

je možné meniť. V prípade akýchkoľvek komplikácií s prihlasovaním  a s sprístupnením e-

mailu do mobilných telefónov je potrebné kontaktovať zástupcov z IKT.   

PhDr. R. Schwarcz sa pýtal, či je v schránke zachovaná mailová komunikácia. 

 

K bodu č. 5   

Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK na roky 2023-2027 (s výhľadom 

do roku 2030) materiál predkladá Odbor regionálneho rozvoja, informovala o ňom Ing. B. 

Kováčová.   

Ide o strategický materiál, ktorý je otvorený a prípadné pripomienky je možné zaslať na 

Odbor regionálneho rozvoja k zapracovaniu. 

Diskusia:   bez diskusie 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 20    

Za: 20   

Proti: 0   

Zdržal sa: 0 

  

Uznesenie  č. 40/2023: 
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Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Program 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK na roky 2023-2027 (s výhľadom do roku 2030) 

 

 

 

K bodu č. 6  

Spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK v súvislosti 

s výzvou Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR na predkladanie 

žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na podporu komplexného rozvoja 

stredného odborného vzdelávania – materiál za odbor školstva uviedla JUDr. Ivana 

Puchallová, PhD. 

Odbor školstva v spolupráci so strednými odbornými školami predkladá riadiacemu orgánu 

pre Program Slovensko 2021-2027  celkom 11 žiadostí  v sume 13 641 377 EUR, z toho 

nenávratný finančný príspevok je vo výške 12 796 541 EUR a výška spolufinancovania KSK 

je 1 091 310 EUR, čo je  8% z celkových oprávnených nákladov. Aktivity stredných škôl 

v projektových zámeroch sú zamerané na vytvorenie atraktívneho prostredia pre pedagógov, 

etablovanie duálneho vzdelávania v kraji a zosúladenie vzdelávacieho systému s potrebami 

trhu práce, čím sa  napĺňajú opatrenia Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania 

v stredných školách v KSK. Prílohou predkladaného materiálu je prehľad stredných 

odborných  škôl, ktoré podali žiadosť o nenávratný finančný príspevok v rámci výzvy. 

Diskusia:  

RNDr. L. Ruttkay chcel vedieť, akým spôsobom bol realizovaný výber škôl  a či vo výzve 

boli  nejaké regionálne obmedzenia 

Ing. I. Beňo  konštatoval, že v prehľade nie sú zastúpené školy z niektorých  okresov , napr: 

TV a  SNV 

JUDr. I. Puchallová, PhD. uviedla, že nemá informácie o regionálnych obmedzeniach v rámci 

uvedenej výzvy. 

PhDr. M. Čižmár sa pýtal, či boli predkladané žiadosti aj zo škôl z Trebišova a SNV a žiadal 

na budúcom rokovaní komisie doplniť informáciu, aký kľúč výberu bol použitý v súvislosti 

s uvedenou výzvou.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 20    

Za: 20   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 41/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Spolufinancovanie 

stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK v súvislosti s výzvou Ministerstva 

investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR na predkladanie žiadostí o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku na podporu komplexného rozvoja stredného odborného 

vzdelávania podľa predloženého návrhu.  

 

K bodu č. 7   

Informatívna správa o realizácii Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania 

v stredných školách v KSK a koncepcií Odboru školstva KSK na roky 2022-2023 – materiál 

predkladal odbor školstva a na rokovaní komisie  ho podrobne a prehľadne uviedla Mgr. 

Natália Vince. 
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Diskusia: 

Ing. I. Beňo – vystúpil s otázkou ohľadom odborných gymnázií, ktoré  vznikli v Maďarsku. 

Myslí si, že  u nás nie je potrebné zvyšovať odbornosť gymnázií na úkor stredných odborných 

škôl , ktorých máme dostatok. 

Mgr. N. Vince – zámerom nie je vytvárať odborné gymnáziá, ale umožniť odborné 

vzdelávanie na gymnáziách   a posilniť niektoré zručnosti absolventa.  

RNDr. J. Partilová – vysvetlila, že ide o posilnenie niektorých ekonomických a technických 

predmetov smerom k vysokým školám, v ktorých nie sú absolventi gymnázií na požadovanej 

úrovni.  

Ing. J. Hudák uviedol z vlastnej skúsenosti  možnosť v posledných dvoch ročníkoch gymnázia 

získať odborné poznatky kvôli záujmu ísť na vysokú školu s týmto zameraním. 

PhDr. R. Schwarcz sa zaujímal, či sa uvažuje po skončení projektov  intervenčných tímov  

s ich financovaním z iných zdrojov.   

Mgr. N. Vince – bude to závisieť o finančných možností škôl,  ambíciou je  mať psychológa 

na 80% škôl. 

RNDr. L. Ruttkay v pripravovanej legislatíve ministerstva školstva sa počíta s tým, že to bude 

financované v rámci normatívu.  

A. Tamasová potvrdila, že je už zverejnený Katalóg podporných opatrení a od októbra budú 

prebiehať informačné semináre pre riaditeľov škôl, ktoré zabezpečí NIVAM. Do roku 2026 

by malo prejsť financovanie na štát.   

Mgr. N. Vince - tento fakt by pomohol pri stabilizácii pracovných tímov na školách.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 20   

Za: 20   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 42/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informatívnu 

správu o realizácii Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania v stredných školách v KSK 

a koncepcií Odboru školstva Úradu KSK za roky 2022-2023.   

 

K bodu č. 8 

Návrhy, podnety a požiadavky 

Ľ. Blaškovičová  informovala členov komisie o pripravovanom projekte „Protidrogový vlak“, 

ktorého hlavným cieľom je verejne hovoriť o problematike závislostí so žiakmi, ich rodičmi 

a o možnostiach ako im predchádzať. Informácia o projekte bola  z  neziskovej organizácie  e-

mailom zaslaná na jednotlivé úrovne samosprávy v Košickom kraji. Nevyhnutnosťou 

realizácie projektu je aktívna spolupráca KSK a samospráv jednotlivých miest v kraji a tiež 

podpora pri jeho finančnom zabezpečení. Následne v spolupráci s Odborom školstva 

KSK,  jednotlivými  mestami a kultúrnymi zariadeniami sa plánuje organizovať Rodičovské 

kluby, ktoré budú  určené na pomoc rodičom závislých detí. Aj cestou školskej komisie 

žiadala o pomoc a podporu pri realizácii a financovaní  týchto plánovaných  aktivít. 

PaedDr. M. Kmeť  - sa pýtal,  či na  KSK ako zriaďovateľa stredných škôl bola  zaslaná 

informácia zo Štátnej školskej inšpekcie o tom, že  je nesúlad medzi prijímacím konaním  

na stredné školy a obsahovým štandardom na základných školách.  Odporúčanie ŠŠI 

v súvislosti so zavedením novej školskej reformy na základných školách upozorňuje stredné 
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školy na obsah prijímacích skúšok, ktorý je  dlhodobo stavaný na encyklopedických 

poznatkoch. 

Mgr. N. Vince -  z praxe vyplýva, že podmienky prijímacieho konaniu sú stavané skôr nízko  

ako nad rámec.  

PhDr. R. Schwarcz – v prípade, že má škola potenciál vyberať si žiakov, tak náročnejšie 

podmienky prijímacieho konania môžu byť s vedomím uchádzača, že od neho bude 

požadované niečo viac, ako sa naučil na ZŠ. 

RNDr. Sidivárová oponovala, že podmienky nemôžu byť náročnejšie,  ale v súlade  

so Štátnym vzdelávacím programom pre základné školy. 

Mgr. M. Sadovská – potvrdila, že obsahová príprava prijímacieho konania musí zodpovedať 

ŠvP . Otázky  zo slovenského jazyka sú zamerané  aj na čitateľskú gramotnosť  a nie  sú len 

mechanické. 

Mgr. Ľ. Kvašňák – zástupca za odborový zväz školstva vystúpil s požiadavkou vyjadrenia 

stanoviska hlavného kontrolóra a stanoviska Úradu KSK k Pokynu predsedu č. 6, ktorým sa 

určujú povinností štatutárnych orgánov v pracovnoprávnej oblasti na najbližšom rokovaní 

školskej komisie. 

 

K bodu č. 9 

Rôzne  

V rámci bodu neboli predložené žiadne materiály. 

 

K bodu č. 10 

Predseda komisie sa poďakoval prítomným členom  za účasť a informoval ich, že najbližšie 

rokovanie školskej komisie sa uskutoční   dňa  20.11.2023 so začiatkom o 13:30 hod.  

O 14.50 hod. rokovanie školskej komisie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

        Mgr. Andrea Gajdošová  

           tajomník komisie 

 

...................................................... 

             PhDr. Marek Čižmár  

              predseda komisie 

                


